
FREDERICIA KOMMUNE 
 

TILSYNSSKEMA 
 

JOURN.NR. 

19/5130 

Foreningens navn: Budokan Fredericia 

 

Tilsynsstedets adresse: Sjællandsgade 3 

Kontakt person:  Eddie Hedegaard           

Dato for tilsynet: D. 20.1.2020                 Klokkeslet: 17.00-18.30 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Arne G. Hedegaard, Edmund Hedegaard og Rene Rasmussen og Lars Nielsen.  

Jesper Bentzen kom senere.  

________________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer og senest kendte årsregnskab er vedlagt. 

________________________________________________________________________________ 

1. Foreningens hjemmeside og eller facebook: www.budokan-fredericia.dk  

2. Primære aktiviteter: Budokan - Budo (dækker alle (5) asiatiske kampsport) - kan (huset). 

Det er alle de asiatiske kampsport (Judo, Karate, Jiu-jitsu, Aikido og Kenpo), de træner, men 

det primære er budo-jutsu. De har købt systemet, så hvis andre vil træne det, skal de have 

lov til det af Budokan Fredericia. Senere kan man træne med våben, men det kræver 

tilladelse til at have det, transportere det og træne med det i klubben. Og klubben kræver ren 

straffeattest, hvis man vil træne med våben. De starter med judo, som primært handler om  

at passificere en angriber. Først når de er 15 år, må de træne budo- jutsu. Det tager lang tid 

at lære det hele, og deres gradueringer tager lang tid. Hos Budokan lærer de at kombinere de 

forskellige øvelser/teknikker, og har fokus på at forsvare sig selv. De har en del betjente der 

træner hos dem. 

3. Åbningstid / Aktivitetstimer: 4 dage om ugen har de planlagte aktiviteter, fra ca. 18-21. De 

har børnehold, unge/voken hold, og de har en nøgleordning så medlemmerne kan træne selv 

i løbet af dagen, eksempelvis hvis de har fået skader eller vil træne ekstra op til en 

graduering.  

4. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: 77, heraf 60 under 25. 

5. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget: 4 fra bestyrelsen, senere en mere. 

Til træningen var der 10 unge og voksne. 

6. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: 

Skolereformen har kostet nogle børnemedlemmer (børneholdene starter kl 18). Og ellers 

svinger medlemstallet lidt op og ned. De er ikke så meget ude på skoler, fordi de ikke vil 

flytte måtterne med, da de let bliver bøjet og nye måtter koster ca. 2000kr pr. Stk. 

 

http://www.budokan-fredericia.dk/


 

 

7. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: De 

har prøvet en sæson for pensionister, men det passede ikke med træningstiden. Det er svært 

for trænerne at nå ned i klubben før kl 18.  De er nu 8-9 trænere, og det er fint. Nogle af de 

unge flytter når de skal uddannes. Freddie er der næste hver aften, fordi han er den højst 

graduerede i Budo-jutsu. Efterhånden som man stiger i bæltegrad, begynder man at hjælpe 

til, hvor man kan. Fra blå bælte og op skal man selv have undervist i nogle timer. Ved sort 

bælte skal man have undervist internationalt. Og man skal undervise gratis.  

8. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): 40 kr. for børn og 60 kr. for voksne pr. 

måned. 10 kr. for passive medlemmer. De vil germe have, at alle har råd til at træne og være 

med i klubben – alle skal have råd til at lære at forsvare sig selv. 

9. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: De har et jævnt niveau for udgifter, 

og får krævet kontingent op. Når de indkøber nye måtter, bruger de en del penge på det, og 

det kan ses i økonomien. Det er judomåtter de træner på. De betaler kontingent  kontant eller 

via bankoverførsel. 

10. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: Det er besværligt og tungt at søge lokaletilskud, 

særligt når man kun bruger systemet (Convnetus) tre til fire gange om året. Det er for svært 

at administrere. De er om tilfredse med deres tilskud, og ok med lokaletilskud. De synes det 

er lidt kedeligt at medlemmer over 25 år trækker ned.  

11. Nuværende udfordringer for foreningen: Det kører faktisk meget godt. De skal sikre at de 

ikke er for mange til træning, der skal være plads til bevægelse. Ca 8-12 til træning, så er 

gulvet fyldt op. De får også medlemmer fra gymnasiet, og de kan mærke når de skal læse 

videre, men så kommer der også nye til. De er ok gode til at holde på de unge medlemmer. 

De er rummelige og sociale. Tager sammen ud og ser forskellige mesterskaber eller 

opvisninger - de lærer noget og det er socialt. Alle snakker sammen.  

12. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: De samarbejder ikke med de andre 

kampsportsklubber i byen. Nogle af kampssportsklubberne ser måske lidt skævt til 

hinanden, og derfor er der måske ikke så meget samarbejde. Freddie har været med til at 

starte judoklubben op, men senere startede han Budokan klubben op. De er åbne overfor alle 

nye medlemmer.  

13. Foreningens fremtid og ønsker: Vinduerne er gamle og der mangler isolering på loftet, det 

ville formentligt være tjent ind på 3 år, hvis det blev renoveret. Det vil de egentligt gerne 

have gjort, men de har tidligere fået af vide af kommunen, at det ikke kunne svare sig. Det 

er deres egen bygning, da de købte den af kommunen for ca 40 år siden – sammen med 

noget af p-pladsen udenfor. Hvis de gerne vil skifte det, kan de søge ekstraordinært 

lokaletilskud til det, men de skal selv kunne finansiere min. 35 % af udgifterne til det. 



Lokalerne indeholder træningssalen, og to omklædnings rum med toilet, og et stort baderum 

der ligger ved siden af omklædningsrummene.  

 

14. Bemærkninger:  

 De har stor fokus på konditionstræning og smidighed. Styrke er ikke så afgørende, da det 

handler om at lære at bruge de forskellige teknikker rigtigt. 

 De har et stort sammenhold i klubben, bl.a. fordi man underviser nedad. Og de hjælper 

hiandnen med vedligeholdelsen.  

 De har en vandrepokal til en der i løbet af året har passet sin træning og været en god 

kammerat. 

 De holder sociale arrangementer som LAN-partyes og fester en gang i mellem. 

 Andre bruger jævnligt deres P-plads, og det er ok hvis de er væk kl 17, men det er de 

ikke altid. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af Kultur & 

Idræt 

 

Fredericia, den    

 

 

------------------------------------------- ----------------------------------------------- 

Leif Urhøj, Folkeoplysningsrådet Jan M. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet 

 

 

--------------------------------------------       -----------------------------------------------     

Jesper Pedersen, Folkeoplysningsrådet   Birgitte L. Jakobsen, Kultur & Idræt 

 

 

 


	Punkt 2 - Bilag 1 - Tilsynsskema Budokan 2020.pdf

